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PROTOKÓŁ Nr 41/2022 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

z wspólnego posiedzenia z Komisją Rewizyjną 
w dniu 21 września 2022 r. 

W dniu 21 września 2022 r. o godz. 13.00 w sali 021 Starostwa Powiatowego w Czarnkowie 
rozpoczęło się wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu z Komisją Rewizyjną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty powitał zebranych i tym samym otworzył posiedzenie, stwierdzając 
na podstawie listy obecności (zał. nr 1) prawomocność obrad.  

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji. 
2. Efekty naboru do szkół prowadzonych przez powiat na rok szkolny 2022/2023. 
3. Organizacja oraz przygotowanie szkół i placówek do roku szkolnego 2022/2023. 
4. Omówienie i opiniowanie materiałów będących przedmiotem obrad najbliższej sesji. 
5. Sprawy różne. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia. 

Ad. 1. 
Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu przystąpiła do przyjęcia protokołu z ostatniego posiedzenia tj. 
z dnia 6 września 2022 r. (Nr 40/2022). Ponieważ żaden z członków Komisji nie wniósł uwag do w/w 
protokołu, został on przez Przewodniczącego podpisany. 

Komisja Rewizyjna przystąpiła do przyjęcia protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji, tj. z dnia 
6 września 2022 r. (Nr 34/2022). Ponieważ żaden z członków Komisji nie wniósł uwag do protokołu, 
został on przez Przewodniczącego podpisany. 

Ad. 2, Ad. 3 

Efekty naboru do szkół prowadzonych przez powiat na rok szkolny 2022/2023, 
Organizacja oraz przygotowanie szkół i placówek do roku szkolnego 2022/2023. 

Materiał: Ogólne informacje o wynikach matur, naborze i organizacji roku szkolnego 2022/2023 
w szkołach prowadzonych przez powiat (załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) oraz Efekty naboru 
do szkół prowadzonych przez powiat na rok szkolny 2022/2023 (załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu) zostały członkom Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przesłane drogą mailową. 

Informację dotyczącą powyższych zagadnień przedstawił na dzisiejszym posiedzeniu Etatowy Członek 
Zarządu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego: 

Nabór do szkół na rok 2022/2023 

Nabór do wszystkich szkół ponadpodstawowych funkcjonujących w powiecie czarnkowsko-
trzcianeckim, na dzień 1 września 2022 r. zamknął się liczbą 1549 uczniów, którzy będą kształceni 
w 62 oddziałach. Jest on wyższy od liczby absolwentów kończących szkoły podstawowe w naszym 
powiecie aż o ok. 155 osób, bowiem szkoły te miało ukończyć w roku szkolnym 2021/2022 1394 
absolwentów. Zatem nie będzie błędnym stwierdzenie, że 100% absolwentów szkół podstawowych 
z naszego powiatu znalazło miejsce w szkołach ponadpodstawowych w naszym powiecie. 

Do szkół prowadzonych przez powiat przyjęto 1108 uczniów do 45 oddziałów, natomiast do szkół 
prowadzonych przez inne podmioty trafiło 441 uczniów do 17 oddziałów. 

Do szkół prowadzonych przez powiat trafiło do: 
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a) Liceum ogólnokształcącego – 314 uczniów do 14 oddziałów, w tym: 

- LO w Czarnkowie – 168 uczniów do 6 oddziałów, 
- LO w Trzciance – 114 uczniów do 4 oddziałów, 
- LO w MOS Biała – 32 do 2 oddziałów. 

b) Technikum – 461 uczniów do 17 oddziałów, w tym: 

- ZST Trzcianka – 148 uczniów do 5 oddziałów, 
- ZS Czarnków – 184 uczniów do 7 oddziałów, 
- ZS Trzcianka – 82 uczniów do 3 oddziałów, 
- ZS Krzyż Wlkp. – 47 uczniów do 2 oddziałów. 

c) Branżowej Szkoły I Stopnia – 288 uczniów do 11 oddziałów, w tym: 

- ZS Czarnków – 155 uczniów do 6 oddziałów, 
- ZS Trzcianka – 72 uczniów do 3 oddziałów, 
- ZS Krzyż Wlkp. – 61 uczniów do 2 oddziałów. 

Dodatkowo do szkół specjalnych prowadzonych w MOS w Białej, ZS w Czarnkowie i ZSS w Gębicach 
przyjęto 45 uczniów do 5 oddziałów. 

Całkowity kształt edukacji ponadpodstawowej w powiecie w roku szkolnym 2022/2023 

We wszystkich  szkołach ponadpodstawowych dla młodzieży funkcjonujących w powiecie na dzień 
1 września 2022 r. kształci się  4289  uczniów, w 194 oddziałach, w tym do szkół prowadzonych przez 
powiat edukację pobiera 2989 uczniów w 137 oddziałach. W tym w szkołach specjalnych 138 uczniów 
w 19 oddziałach. W szkołach masowych (bez specjalnych) 2851 uczniów w 118 oddziałach 

W  szkołach  prowadzonych przez inne podmioty uczy się  1300 uczniów w 57 oddziałach.  

Dodatkowo w szkolnictwie dla dorosłych w Zespole Szkół im. J. Nojego w Czarnkowie kształci się  180 
dorosłych, w tym: 

- w liceum ogólnokształcącym –  74 słuchaczy w 3 oddziałach; 

- w szkole policealnej  - 20 słuchaczy, 1 oddział; 

- na kwalifikacyjnych kursach zawodowych – 86 słuchaczy w 4 grupach dydaktycznych. 

Powoduje to, że w szkołach prowadzonych przez powiat zarówno w zakresie szkół dla młodzieży  jak 
i dorosłych kształci się 3 169 uczniów i słuchaczy w 144 oddziałach.  

Organizacja szkół prowadzonych przez powiat 

W poszczególnych szkołach kształcimy: 

a) Liceum ogólnokształcącego 828 uczniów w 34 oddziałach w tym: 

- LO  w Czarnkowie  431 uczniów w 17 oddziałach, 
- LO w Trzciance 345 uczniów w 14 oddziałach, 
- LO w MOS Biała 52  uczniów w 3  oddziałach, 

b) Technikum -  1368 uczniów  w 55 oddziałach, w tym: 

- ZST Trzcianka 428 w 17 oddziałach, 
- ZS Czarnków  587 uczniów w 23 oddziałach, 
- ZS Trzcianka 189 uczniów w 8 oddziałach, 
- ZS Krzyż Wlkp.  164 uczniów w 7 oddziałach. 

c) Branżowa Szkoła I Stopnia 655 uczniów w 29 oddziałach, w tym: 

- ZS Czarnków 352 uczniów w 16 oddziałach, 
- ZS Trzcianka 163 uczniów w 7  oddziałach, 
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- ZS Krzyż Wlkp. 125 uczniów w 5 oddziałach, 
- MOS Biała – 16 uczniów w 1 oddziale. 

Udział w projektach i programach zrealizowanych w roku 2021 i I połowie 2022 mających wpływ na 
jakość bazy oraz organizację szkół w roku szkolnym 2022/2023 

1. Program „Aktywna tablica” 

Rządowy program rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli 
w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych na lata 2020-2024 – „Aktywna tablica”. 

Program dotyczy szkół publicznych i niepublicznych. W latach 2021-2024 szkoła może skorzystać 
z Programu tylko raz. 

W roku 2021 z Programu skorzystały 3 szkoły: Zespół Szkół Technicznych w Trzciance w zakresie 
technikum oraz Liceum Ogólnokształcące w Trzciance. Na realizację zadania wydatkowano 
35.000,00 zł, w tym 28.000,00 zł dotacji i 7.000,00 zł wkładu własnego. Na rok szkolny 
2022/20233 dofinansowanie otrzymały: ZSS w Gębicach na szkołę podstawową oraz Zespół Szkół 
w Trzciance w zakresie Technikum i Branżowej Szkoły I Stopnia. 

2. Projekt „Poznaj Polskę” 

Z projektu skorzystał w roku 2021/2022 MOS w Białej organizując dwa wyjazdy dla wychowanek 
tj. na 2 dni do Warszawy oraz na jeden dzień do Wrocławia. Wysokość uzyskanego 
dofinansowania z MEN na obie wycieczki wyniosła 11.512,55 zł oraz wymagała wkładu własnego 
wniesionego przez uczestników wyjazdów w kwocie 2.878,14 zł. 

3. Projekty unijne realizowane bezpośrednio przez szkoły z partnerami zewnętrznymi: 

1) Zespół Szkół w Krzyżu Wlkp. 

a. projekt pn. „Zagraniczne staże zawodowe dla uczniów Zespołu Szkół im. 
Powstańców Wielkopolskich 1918-1919 BIS (staże uczniów we Włoszech)” 
finansowany ze środków Fundacji Rozwoju Systemu Edukacji - Narodowa Agencja 
Programu Erasmus+ - w roku 2022 zaplanowano kwotę 214 109,00 zł, z czego 
wydano 200 551,04 zł, co stanowiło 93,67% (w ww. kwocie projektu 
zaplanowano z budżetu powiatu środki w wysokości 21 000,00 zł w związku 
z wystąpieniem różnic kursowych walut. Na dzień 30 czerwca z ww. kwoty 
wydatkowano 16 933,81 zł);  

b. projekt pn. „Akademia kształcenia zawodowego - program rozwoju uczniów 
Zespołu Szkół im. Powstańców Wielkopolskich 1918-1919 w Krzyżu Wlkp.”, 
w roku 2022 zaplanowano kwotę 155 657,00 zł, z czego wydano 14 896,04 zł, co 
stanowiło 9,57%, pozostałe w drugim półroczu; 

2) Zespół Szkół Technicznych w Trzciance:  

a. projekt pn. „CCTT Doradztwo zawodowe w kształceniu nauczycieli” finansowany 
ze środków Narodowej Agencji Erasmus+, w roku 2022 zaplanowano kwotę 
2 287,00 zł, Realizacja wydatków z tego tytułu przewidziana jest na II półrocze; 

b. projekt pn. „Wysoka jakość kształcenia zawodowego w Zespole Szkół 
Technicznych im. Noblistów Polskich w Trzciance”, realizowany w ramach 
Oś Priorytetowa 8 Edukacja, Działanie 8.3 Wzmocnienie oraz dostosowanie 
kształcenia i szkolenia zawodowego do potrzeb rynku pracy, Poddziałanie 8.3.1 
Kształcenie zawodowe młodzieży - tryb konkursowy - w roku 2022 zaplanowano 
kwotę 211 264,00 zł. Realizacja wydatków z tego tytułu przewidziana jest na 
II półrocze. 
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3) Zespół Szkół w Trzciance:  

a. projekt pn. „Erasmus Plus szansą na lepszą przyszłość zawodową”- w roku 2022 
zaplanowano kwotę 229 373,00 zł. z czego wydano 185 065,67 zł, co stanowiło 
80,68%, przeznaczone głównie na staże zawodowe uczniów branży hotelarsko-
gastronomicznej  w Hiszpanii. 

4. Projekt – Podniesienie kwalifikacji i kompetencji zawodowych uczniów i uczennic szkół 
zawodowych powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego 

Projekt realizowany był w okresie od 01.06.2019 do 30.06.2022 roku w ramach WRPO 2014-
2020. Udział w projekcie zakończyło341 uczniów i 14 nauczycieli. Wartość projektu 1.303.107,65 
zł, dotacja w wysokości 1.167.169,64 zł. Podczas zajęć uczniowie korzystali z pomocy 
dydaktycznych i sprzętów zakupionych w ramach projektu. Wartość zakupionych do pracowni 
szkolnych pomocy i sprzętów wyniosła 299.117,10 zł. 

5. „Laboratoria Przyszłości” 

Program finansowany z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, dzięki któremu szkoły podstawowe 
otrzymały środki finansowe na zakup nowoczesnych narzędzi wspierających odkrywanie talentów 
i rozwijanie kompetencji przyszłości – takich jak współpraca, interdyscyplinarność, kreatywność 
i rozwiązywanie problemów. W Programie uczestniczyły dwie szkoły: Zespół Szkół Specjalnych 
w Gębicach oraz Młodzieżowy ośrodek Socjoterapii w Białej. Na zakup sprzętu dydaktycznego 
wydatkowano ogółem kwotę 49.276,00 zł. 

6. Dodatkowe środki przeznaczone na organizację dodatkowych zajęć w ramach pomocy 
psychologiczno-pedagogicznej 

Środki na realizację dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno-
pedagogicznej na podstawie rozporządzenia Ministra Edukacji i Nauki z dnia 20 marca 2020 r. 
w sprawie szczególnych rozwiązań w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania jednostek 
systemu oświaty w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 
(Dz.U.2020 poz. 493). Środki pochodzące ze zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej dla 
Powiatu na rok 2022 zostały przekazane do szkół prowadzonych przez Powiat w kwocie 
46 608,00 zł. Główna realizacja wydatków z tego tytułu przewidziana jest na II półrocze roku 
2022. 

7. Zakup wyposażenia techno-dydaktycznego dla szkół 

Dodatkowo ze środków własnych, które pod koniec roku 2021 zostały wygenerowane 
w budżetach jednostek, za zgodą organu prowadzącego dokonano zakupu wielu nowoczesnych 
urządzeń, w tym monitorów i tablic interaktywnych, laptopów, komputerów stacjonarnych, czy 
projektorów wykorzystywanych do edukacji zdalnej. Łączna kwota wydatkowana na wyposażenie 
to 454.371,09 zł. 

Kadra pedagogiczna – problemy 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami organy prowadzące od 1 września są zobligowane do 
zatrudnienia nauczycieli specjalistów w wymiarach etatów określonych przepisami prawa. Każdej 
szkole przysługuje określona liczba etatów specjalistów wynikająca z liczby kształconych uczniów 
w szkołach młodzieżowych. W związku z powyższym powiat od 1 września zobligowany jest zatrudnić 
3,2 etatu psychologa i 3,2 etatu pedagoga specjalnego. 

Zatrudnienie nauczycieli – braki kadrowe 

Zabezpieczenie pełnego zapotrzebowania szkół i placówek oświatowych stanowi zawsze ogromny 
problem. W bieżącym roku szkolnym znacznie on wzrósł bowiem każda szkoła zrobiła większy nabór 
niż w latach poprzednich oraz pojawił się obowiązek zatrudnienia nauczycieli specjalistów w ilościach 
określonych we wcześniejszym punkcie. 
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Dyrektorzy szkół poradzili sobie z tym w różny sposób. Najlepszym rozwiązaniem było pozyskanie 
nowych nauczycieli, jednakże w wielu branżach „nowych”  ludzi po prostu nie ma. Zatem dyrektorzy 
za zgodą Zarządu Powiatu zatrudnili emerytów lub w skrajnych przypadkach uzyskali zgodę na 
zatrudnienie nauczycieli powyżej 1,5 etatu jeżeli organizacja zajęć tego wymagała.   

Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki informował na stronie internetowej o aktualnych wakatach na 
stanowiskach nauczycielskich w podległych szkołach ponadpodstawowych. Pozwoliło to na 
pozyskanie kilku dodatkowych osób. 

Urlopy dla poratowania zdrowia 

Bardzo niepokojąco wygląda zjawisko korzystania przez nauczycieli z  urlopów dla poratowania 
zdrowia. W bieżącym roku szkolnym mamy ich  aż 14. Szacunkowy ich koszt wyniesie około 775 
500,00 zł. W latach poprzednich było ich znacznie mniej.  W roku szkolnym 2021/2022 skorzystało 
z tego uprawnienia 8 nauczycieli z 7 jednostek oświatowych, co kosztowało nas około 476 000 zł. 
W roku szkolnym 2022/2021 urlopów tych było 6 w 5 placówkach co kosztowało nas ok. 316 000,00 
zł. 

Patrząc rok do roku, kosztów urlopów dla poratowania zdrowia wzrośnie w porównaniu do 
poprzedniego roku szkolnego o około 280 000 zł, tj. o około 60%.   

Wyniki matur  

Zdawalność matur w pierwszym terminie w skali kraju wyniosła 84% w liceach i 69,20% w technikach. 
Jeżeli chodzi o Wielkopolskę – w liceach maturę zdało 82,9% uczniów, natomiast w technikach 
71,00% uczniów.  

W Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim w liceach do matury podeszło 253 uczniów, zdało 204 
uczniów, co stanowi 80,6%. Prawo do poprawki miało 45 uczniów z 49, którzy nie zdali egzaminu 
maturalnego. W technikach do matury podeszło 252 uczniów, zdało 159, tj. 63,1%. Prawo do 
poprawki miało 70 uczniów z 93, którzy nie zdali egzaminu maturalnego. 

W przypadku szkół prowadzonych przez powiat w liceach do matury podeszło 151, zdało 140 
uczniów, co stanowi 92,7%. Prawo do poprawki miało 10 z 11 uczniów, którzy nie zdali egzaminu 
maturalnego. W technikach do matury podeszło 173 uczniów, zdało 109 uczniów, tj. 63,0%. Prawo do 
poprawki miało 45 z 64 uczniów, którzy nie zdali egzaminu maturalnego.  

Matura poprawkowa 

Do matury poprawkowej podeszło w powiecie 100 absolwentów szkół maturalnych, którzy 
w miesiącu maju nie zdali egzaminu z jednego przedmiotu. 

Prawo do poprawki miało po sesji głównej 115 absolwentów. 15 osób nie podeszło do egzaminu, tj. 
13% uprawnionych. Egzaminy poprawkowe zdało 58 absolwentów co stanowiło 58% zdających. 42 
osoby egzaminu poprawkowego nie zdały.  

W przypadku szkół prowadzonych przez powiat prawo do poprawki miało  55 absolwentów, 
z którego skorzystało 46 osób, tj. 83,64% mogących podejść do poprawki. Egzamin zdało 28 
absolwentów, tj. 60,87% ogółu zdających ze szkół powiatowych.  Z powyższego wynika, że w szkołach 
prowadzonych przez powiat zdawalność egzaminów poprawkowych była wyższa od średniej 
powiatowej o 2,87% a co  za tym idzie o 9,15% od ogółu innych szkół w powiecie. 

W szkołach pozostałych w powiecie podeszło do matury poprawkowej 54 absolwentów z 60 
uprawnionych. Egzamin zdało 30 osób, tj. 55,55% ogółu zdających w tych szkołach. 

Osoby, które zdały egzamin poprawkowy w tych szkołach stanowiły 51,72% w odniesieniu do ogółu 
osób, które zdały maturę poprawkową. 
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Matura ogółem po poprawkach i sesji głównej 

Biorąc pod uwagę egzaminy z sesji majowej i sierpniowej, matury w powiecie zdało 422 tegorocznych 
absolwentów, co stanowiło 83,4%. Matury nie zdało 69 osób, tj. 13,63% zdających. W szkołach 
prowadzonych przez powiat maturę zdało 277 absolwentów z 324 podchodzących do egzaminu, tj. 
85,49%. Natomiast w szkołach pozostałych w powiecie maturę zdało 145 ze 181 podchodzących 
absolwentów, tj. 80,11 zł. 

Ostateczne wyniki matur w szkołach powiatowych były wyższe od pozostałych o 5,82%. 

Po zapoznaniu się z powyższym materiałem członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji 
Rewizyjnej przystąpili do dyskusji. Dyskutowano o słabych wynikach matur, zarówno w powiecie, jak 
i w skali całego kraju. Rozmawiano także o sytuacji finansowej w oświacie, która teoretycznie na ten 
moment jest znana, jednak dyrektorzy jednostek do 15 września br. mieli dokonać analizy możliwości 
finansowych do końca 2022 roku. Niebawem Zarząd zweryfikuje uzyskane dane, co da obraz co do 
faktycznej wysokości braków. Poruszono kwestię powstającego gabinetu stomatologicznego przy 
Zespole Szkół w Czarnkowie na potrzeby uczniów wszystkich szkół prowadzonych przez powiat. Ze 
strony lokalowej wszystko jest przygotowane, kwestia wyposażenia oraz kadry lekarskiej leży po 
stronie świadczeniodawcy, który zawartą będzie miał umowę z Narodowym Funduszem Zdrowia na 
świadczenie usług stomatologicznych. Rozmawiano o realizowanych zadaniach inwestycyjnych 
w oświacie, dofinansowanych ze środków zewnętrznych: „Termomodernizacja budynku głównego 
wraz z wymianą dachu i stolarki okiennej oraz dostosowaniem obiektu do wymagań ppoż. w Liceum 
Ogólnokształcącym w Czarnkowie” – gdzie prace idą zgodnie z planem, nie ma zagrożenia co do 
realizacji tego zadania, oraz „Termomodernizacja budynku głównego szkoły, internatu i sali 
gimnastycznej oraz zagospodarowanie terenu przy Zespole Szkół w Trzciance” – gdzie nieco 
przedłużały się ustalenia z konserwatorem zabytków, przygotowania do realizacji inwestycji są 
w toku. 

Po zakończonej dyskusji informacja została przez członków Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 
Komisji Rewizyjnej przyjęta. 

Ad. 4 
Omówienie i opiniowanie materiałów będących przedmiotem obrad najbliższej sesji 

Proponowany porządek obrad wraz z materiałami został radnym wysłany drogą emailową w dniu 
19.09.2022 r. Szczegółowo materiały omówiła Sekretarz Powiatu. Członkowie Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu oraz Komisji Rewizyjnej nie wnieśli uwag do w/w materiałów. 

Ad. 5 
Sprawy różne 

W sprawach różnych Starosta powrócił do poruszanej na wcześniejszych posiedzeniach komisji 
kwestii wzrostu płacy minimalnej w Polsce planowanej na rok 2023, a w związku z tym planami 
Zarządu Powiatu co do waloryzacji płac pracowników administracji jednostek powiatowych jeszcze 
w roku bieżącym, celem uniknięcia spłaszczenia poziomu wynagrodzeń. Starosta poinformował, że 
wg wstępnych kalkulacji waloryzacja poziomu wynagrodzeń o 7,5% dla 422 etatów to skutek  
finansowy w wysokości 1,6 mln zł. 

Następnie Starosta powrócił do także poruszanej już kwestii likwidacji przedsiębiorstwa PKS Wałcz 
i brakiem zabezpieczenia od 1 stycznia 2023 r. transportu publicznego  na terenie powiatu. 
W związku z zaistniałą sytuacją Zarząd Powiatu podjął rozmowy z przedsiębiorstwem PKS Piła, jak 
również z przewoźnikami prywatnymi. Do 30.09. PKS Piła na bazie dokumentów z PKS Wałcz zmapuje 
i przedstawi swoje możliwości co do przejęcia tras na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. 
W dniu 05.10. w Połajewie odbędzie się natomiast konwent wójtów i burmistrzów, podczas którego 
przy udziale przedstawicieli PKS Piła temat ten także będzie omawiany. 
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W sprawach różnych głos zabrał także radny Zbigniew Maćkowiak poruszając kwestię realizacji 
podstaw programowych przedmiotu Edukacja dla Bezpieczeństwa, a konkretnie Działu IV pn. 
Edukacja Obronna. Według podstawy programowej uczeń w szkole ponadpodstawowej powinien 
znać zasady składania i rozkładania broni, wykonać strzelanie z wykorzystaniem broni kulowej, 
pneumatycznej, replik broni strzeleckiej (ASG), strzelnic wirtualnych albo laserowych. Radny 
podkreślił, że w celu realizacji powyższych założeń, szkoły powinny mieć do dyspozycji broń, bez 
której nie jest możliwa nauka posługiwania się, składania, rozkładania czy wreszcie samego strzelania. 
Niestety szkoły w olbrzymiej większości takowej broni nie posiadają, ponieważ w pierwszej dekadzie 
XX wieku zrezygnowano z tematyki obronnej i zmniejszono ilość godzin Przysposobienia Obronnego 
do 1 cyklu. Zdaniem radnego za aktualną zmianą programu, podyktowaną sytuacją polityczno-
militarną w Europie, winno iść także dostosowanie infrastruktury szkoleniowej. Wykorzystanie 
wszelkich materiałów w postaci plansz, schematów czy filmów, nie da tak wymiernego efektu 
edukacyjnego, aniżeli realny kontakt z bronią. W związku z powyższym radny zapowiedział, iż na 
najbliższej sesji Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego złoży interpelację kierowaną do Ministra 
Edukacji i Nauki oraz Ministra Obrony Narodowej w powyższej sprawie. 

Więcej spraw różnych nie poruszano. 

Na tym  wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu z Komisją Rewizyjną oraz protokół 
w dniu 21 września 2022 r. zakończono.  

Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

/-/ Zbigniew Piątek 
Protokolant: 
Natalia Rozalewicz 


